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ZPRÁVA O ŽIVOTĚ 
FARNÍHO SBORU ČESKOBRATRSKÉ CÍRKVE EVANGELICKÉ V DĚČÍNĚ  
podaná výročnímu sborovému shromáždění dne 24. BŘEZNA 2019 

Vážené sestry, vážení bratři, 
jako každý rok předkládám sborovému shromáždění zprávu o životě našeho sboru v roce 2018. 
 
Nejprve trochu čísel:  

K 31. prosinci 2018 náš sbor měl 176 členů. Věkové rozvrstvení vypadá takto:  

 

 

 

 

Členů s hlasovacím právem: 65 
Členů, kteří v roce 2018 zaplatili salár: 46  
 
Počet členů staršovstva: 11 
 

SBOROVÝ ŽIVOT: 

Bohoslužby slavíme každou neděli v sídle sboru. V roce 2018 bylo vykonáno 55 bohoslužeb s průměrnou účastí 28. 
Večeři Páně jsme slavili 7x.  

Vedení bohoslužeb a kázání měli: Petr Čapek, Mahulena Čejková, Alžběta Hatajová, Tomáš Jun, Jan Lavický, Tomáš 
Matějovský, Joel Ruml, Pavel Ruml, Jiřina Stachová, Daniel Ženatý, 

Čtením biblického textu posloužili: Mahulena Čejková, Marie Frostová, Blanka Hlavatá, Věra Hovorková, Tomáš 
Matějovský, Pavel Randák, Michaela Randáková, Alena Sellnerová, Helena Součková, Jiřina Stachová,  

Ohlášky četli: Mahulena Čejková, Tomáš Matějovský, Jakub Pavlis 

Křest byl udělen 4x (1 dítě), konfirmován 1, církevní sňatek 1, církevní pohřeb 2x.   

 

PRAVIDELNÉ AKTIVITY V TÝDNU: 

Nedělní škola se konala v průběhu školního roku pod vedením učitelek Marie Frostové, Terezy Lajblové, Ivy 
Matějovské a Jiřiny Stachové. Probíraly se texty podle rozpisu, který připravila Iva Matějovská.  

Schůzky dětí v týdnu byly v prvním pololetí rozděleny na dvě skupiny. Starší (Toník a Marek) vedl Tomáš Matějovský, 
mladší (Jáchym, Lukáš, Přemek) pak Jan Lavický. V druhém pololetí se obě skupiny sloučily. Děti, pokud mohu 
posoudit, přicházejí rády a pravidelně. Větší věkový rozptyl je náročný a tak stále hledám přijatelnou formu i náplň. 

Konfirmační cvičení bylo v prvním pololetí ve složení Jára, Slávek, Ema. Ve druhé části roku se schůzek účastní Dája   
a Ema. Jára se Slávkem přípravu ukončili soustředěním 30. dubna až 1. května, po kterém následovalo 14. května 
setkání se staršovstvem sboru. Při slavnostních bohoslužbách o Svatodušních svátcích 20. května byl konfirmován 
Jára Topič a pokřtěn Slávek Kasík.   

Skupina mládeže se scházela ve školním roce pravidelně každý pátek. Stávající skupinu Anna, Bára, Matěj rozšířili na 
podzim Jára se Slávkem. V posledním čtvrtletí začal pravidelně mládež navštěvovat Tomáš, který po mládeži zůstává 
na předkřestní přípravu.  

věk počet procento 
do 15 16 9% 

16 – 25 11 6% 
26 – 45 41 23% 
46 – 65 26 15% 
nad 65 82 47% 
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S dětmi a mládeží jste se mohli poznat na Vánoční slavnosti o čtvrté neděli adventní 23. prosince.  Mládež se nedaří 
pozvat na nedělní bohoslužby. Přicházejí pouze tehdy, když mají víkendovou akci. Takových aktivit by bylo potřeba 
víc. Ale v současné době to přesahuje rámec mých časových možností.  

Střední generace se scházela v loňském roce na jaře a na podzim po rodinách. Milá atmosféra a pestrost programu, 
který připravují hostitelé, jsou specifickým rysem těchto setkání. Je škoda, že se je nedařilo zorganizovat pravidelně 
každý měsíc.  

Konfirmační cvičení pro třetí věk (K3V) je specifický útvar, který se blíží tradičním biblickým hodinám. Konal se        
1x měsíčně vždy v pondělí a jeho hlavní náplní byl biblický výklad. Pak obvykle následoval rozhovor. Probírali jsme    
ze Starého Zákona „malé proroky“. 

Biblické hodiny se v Děčíně nekonaly. Ob týden jsme se scházeli ve Valkeřicích v rodině Guznarových. Biblický výklad 
byl na text kázání z předchozí neděle. Z obce se pravidelně účastní tři zájemci. Spolu se mnou pravidelně z Děčína 
jezdil Jan Lavický a Iva Matějovská. Tvořili jsme pěkné společenství, které mělo a stále má vedle katechetického           
i ekumenický a pastorační rozměr. 

Happy hours na Teplické neboli středeční otevření kostela je aktivita bratří Pavla Randáka a Oty Šteffela. Dále se 
s občasnými přestávkami účastní farář sboru a Jaroslav Lindner. Záměr těchto setkání je umožnit případným 
zájemcům vstup do kostela a pastorační rozhovor. Zájemci přicházejí v počtu 1-2 za den. O vážnější rozhovor na 
duchovní téma až na naprosté výjimky není zájem.     

Sborový výlet se koná kromě prázdnin pravidelně 1x měsíčně v neděli. Po bohoslužbách a po společném obědě 
následuje cesta prostředky hromadné dopravy na začátek obvykle nenáročné trasy. Na sklonku odpoledne se 
vracíme do Děčína. Vítaní jsou nejenom členové sboru všech věkových kategorií, ale i jejich přátelé a známí.  

K pravidelným setkáním v roce 2018 patřila také individuální katecheze dospělých,                      
příprava na křest, kterého se účastnili Ota Šteffel a Lenka Čapková s miminkem Jiřím z Ústí nad Labem. Ti byli 
pokřtěni v našem sboru. Ota na Bílou sobotu, Jiří a Lenka 3. června. Manželé Johanovští a dříve zmíněný mladík 
Tomáš Blažek v přípravě ještě pokračují. 
 
Dále připomenu chronologicky podle data konání další již ne pravidelná setkání a slavnosti: 

7. ledna  instalace seniora Tomáše Matějovského a konseniora Pavla Klineckého v kostele  

13. ledna   koncert Klimentského kvinteta 

25. března  na Květnou neděli kázal a bohoslužby vedl synodní senior Daniel Ženatý, po bohoslužbách jsme se mohli 
účastnit rozhovoru.  

28. dubna se konalo v Roudnici n. L. setkání kurátorů a kurátorek ústeckého seniorátu 

15. května  Kurz vyrábění z kukuřičného šustí 

25. května  Noc kostelů 

30. června – 6. července  Brigáda mládeže  

14. – 21. července  International Camp – pod vedením vikáře Jana Lavického 

18. – 25. srpna společná rekreace v Chotěboři 

27. – 31. srpna  Cyklovýlet s mládeží 

1. září se konala svatba Karolíny Hlavaté z našeho sboru, která se konala v modlitebně FS v Teplicích 

27. - 30. září jsme se v Pardubicích účastnila mládež oslavy 100 let církve  

21. října jsme vyjeli do Ústí nad Labem na ordinaci vikářů 
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11. listopadu  na Den veteránů se konala za účasti Pavla Rumla (poradce ministra obrany), Aleny Sellnerové 
(historičky) a Jiřího Bureše (historika) slavnost odhalení znovu osazené pamětní desky obětem 1. světové války 
v kostele. Zpíval Kytlický chrámový sbor. Desku osadili Václav Sellner, Ota Šteffel a Pavel Randák 

v prosinci  proběhla akce „Krabice od bot“, kterou řídila Michaela Randáková, lidé přinesli asi 300 balíčků 

24. prosince se konal koncert „Hudba lidem dobré vůle“, následně byl před kostelem nabízen „svařák“. Výtěžek 
koncertu jsme věnovali dětskému domovu „Země dětí“ v České Kamenici.   

 
Do konce září loňského roku byl v našem sboru na vikariátu Jan Lavický. Věřím, že jeho práce mezi námi byla pro náš 
sbor vítanou posilou. Od října působí jako farář ve sboru v Klášteře nad Dědinou. 
 

STARŠOVSTVO 

bylo zvoleno na loňském sborovém shromáždění v tomto složení: Mahulena Čejková, Marie Frostová, Blanka 
Hlavatá, Jiří Hovorka, Tereza Lajblová, Jaroslav Lindner, Jakub Pavlis, Pavel Randák, Alena Sellnerová, Zdenka 
Vinterová. Staršovstvo se sešlo 10x. Mimo obvyklou agendu spojenou s provozem sboru se staršovstvo zabývalo 
posouzením stavu nemovitostí, zajištěním udělení medaile vděčnosti pro Věru Lindnerovou a Jiřího Černíka, GDPR – 
ochranou citlivých dat našich členů, propagací sboru (web, Facebook, Instagram), zajištěním oprav a revizí. Oblast 
údržby obou našich budov si obětavě vzal na starost Ota Šteffel. Který se jako kostelník účastní schůzí staršovstva. 

 

VARHANÍCI  

za hracími stoly našich varhan se v loňském roce vystřídaly Anna Havlíkova, Michaela Randáková a Lucie Čistecká j. h. 
Od 9. do 12. srpna se Michaela Randáková účastnila varhanního kurzu v Sola Gratia pod vedením celocírkevního 
kantora Ladislava Moravetze. 

 

EKONOMIKA A FINANCE 

sborovou pokladní je Helena Součková, která vybírá salár, přijímá dary, počítá sbírky a vede pokladnu, Tomáš 
Matějovský zajišťuje internetové bankovnictví. Účetní sboru je Táňa Šmejkalová z Velkého Oseku, která spravuje 
účetnictví ještě několika sborům našeho seniorátu a seniorátní účetnictví. Čtvrtletní i závěrečnou revizi provedli 
Blanka Hlavatá a Jaroslav Lindner. 

REKREACE  

přivítali jsme hosty k individuální rekreaci z různých míst republiky i skupiny mládeže např. International camp 
pořádaný oddělením mládeže synodní rady. Takové akce pomáhají k vytvoření dobrého povědomí o našem sboru 
v církvi i mimo ni a poplatky za ně jsou vítanou podporou našeho rozpočtu.  

Závěrem děkuji vám všem, kteří podle svých sil a možností spolupracujete při zajištění sborového provozu.  

Uvědomuji si, že nelze vyjmenovat podrobně všechny aktivity a stejně tak nelze vyslovit jména všech sester a bratří - 
ochotných spolupracovníků v našem sboru. Mohu to povědět snad jedině takto: evangelický sbor v Děčíně je živým 
společenstvím sester a bratří – a tak to má být! Buďme vděční Pánu Bohu jeden za druhého; za každou pomocnou 
ruku. Buďme vděční Pánu Bohu za celý náš sbor, který je živým společenstvím Kristových následovníků uprostřed 
úhoru současné doby. 
 

Zprávu podává Tomáš Matějovský, farář sboru 

 

 


